

## Common Myths and Misconceptions

There are numerous myths and misconceptions surrounding organ and tissue donation. These myth busters are great for use on social media to educate the public and encourage organ and tissue donor registration.

**MYTH:** A signed donor card is all I need to become a donor.

**FACT:** Paper donor cards are no longer in use, so you must register to become an organ and tissue donor at [www.beadonor.ca](http://www.beadonor.ca) or in person at ServiceOntario. Share your donation decision with your loved ones so they know your wishes.

**MYTH:** I can't be a donor; I am too old or I have existing medical conditions.

**FACT:** Everyone is a potential donor regardless of age or medical condition. Even individuals with serious illnesses can sometimes be donors. Your decision to register should not be based on whether you think you would be eligible or not. All potential donors are evaluated on a case-by-case basis.

**MYTH:** Organ donation will delay and impact funeral plans.

**FACT:** Organ and tissue donation will not delay or interfere with funeral plans. After donation, the family can carry out funeral arrangements as planned, including an open casket funeral, burial or cremation.

**MYTH:** Families have to pay for the cost of organ donation.

**FACT:** Donation does not come at a cost to the family. Organ and tissue donation is a gift. The costs of organ and tissue donation and transplantation in Ontario are covered by the Ministry of Health.

**MYTH:** My religion will not allow for organ donation.

**FACT:** People from every major religion have donated, and many religions support donation or respect an individual's choice. If you're unsure of your faith's position on donation, consult with your faith leader.

**MYTH:** I cannot donate blood, so I cannot be an organ donor.

**FACT:** The regulations for blood donation are different from those for organ and tissue donation. Even if you are not able to donate blood, you may still become an organ and tissue donor.

Learn more and register today at [www.beadonor.ca](http://www.beadonor.ca).

## Mythes et idées fausses courants

De nombreux mythes et idées fausses entourent le don d'organes et de tissus. Ces briseurs de mythes sont parfaits pour une utilisation sur les réseaux sociaux pour éduquer le public et encourager l'enregistrement des donneurs d'organes et de tissus.

**MYTHE :** Une carte de donneur signée est tout ce dont j'ai besoin pour devenir donneur.

**FAIT :** Les cartes de donneur sur papier ne sont plus utilisées, vous devez donc vous inscrire pour devenir donneur d'organes et de tissus sur [soyezundonneur.ca](http://soyezundonneur.ca) ou en personne à ServiceOntario. Faites part de votre décision de don à vos proches afin qu'ils connaissent vos souhaits.

**MYTHE :** Je ne peux pas être donneur, je suis trop âgé ou j'ai des conditions médicales existantes.

**FAIT :** Tout le monde, quel que soit son âge ou son état de santé, peut être un donneur. Même les personnes atteintes de maladies graves peuvent parfois être des donneurs. Votre décision de vous inscrire ne doit pas être fondée sur votre opinion quant à votre éventuelle admissibilité. Tous les donneurs potentiels sont évalués sur une base individuelle.

**MYTHE :** Le don d'organes retardera et aura un impact sur les plans funéraires.

**FAIT :** Le don d'organes et de tissus ne retardera ni n'interférera avec les plans funéraires. Après le don, la famille peut organiser les funérailles comme prévu, y compris les funérailles à cercueil ouvert, l'inhumation ou la crémation.

**MYTHE :** Les familles des donneurs doivent assumer les frais liés au don d'organes.

**FAIT :** Le don n'entraîne aucun coût pour la famille. Le don d'organes et de tissus est un cadeau. Les coûts du don et de la transplantation d'organes et de tissus en Ontario sont couverts par le ministère de la Santé.

**MYTHE :** Ma religion n'autorise pas le don d'organes.

**FAIT :** Les personnes de toutes les grandes religions ont fait des dons d'organes et de tissus, et de nombreuses religions soutiennent ces dons ou respectent le choix des gens. Si vous n'êtes pas sûr de la position de votre foi sur le don d'organes, consultez votre leader religieux.

**MYTHE :** Je ne peux pas donner de sang, donc je ne peux pas être donneur d'organes.

**FAIT :** La réglementation relative au don de sang diffère de celle du don d'organes et de tissus. Même si vous ne pouvez pas donner du sang, vous pourriez quand même pouvoir faire un don d'organes et de tissus.

Apprenez-en plus et inscrivez-vous dès aujourd'hui sur <http://www.soyezundonneur.ca>.